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Verslag van de openbare vergadering van de 
Commissie Samen leven, gehouden  
op donderdag 15 januari 2009 in het Gemeentehuis. 
 
Aanwezig:  
Mw. A. Ripmeester (voorzitter) 
Alle fracties zijn vertegenwoordigd, behalve Lokaal Sociaal. 
Van de zijde van het college: de burgemeester, mevrouw J. Hermans, wethouder mevrouw H. van den 
Berg en de heer J.W. Steeman van de afdeling SPO. 
 
Tevens zijn aanwezig t.a.v. agendapunt 4, de heer L. van den Dool (PriceWaterhouse & Coopers en 
de Universiteit Tilburg) en mevrouw S. Schutz (PWC) 
 
1. Opening 
 
Mw. Ripmeester heet iedereen welkom en opent de vergadering. De agenda wordt ongewijzigd 
vastgesteld. 
 
2. Vaststellen verslag van de vergadering commissie Samen leven van 11 december 2008 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
Ten aanzien van de lijst van toezeggingen zijn de volgende opmerkingen gemaakt: 

- Toezegging 8 Handhavingsjaarverslag: de toezegging over “controle op het convenant 
duurzaam bouwen” wordt in de commissie Samen wonen behandeld. 

- Toezegging 10 Diverse toezeggingen: afgedaan zijn: a. tekst blz. 11, b. re-integratiegelden, c. 
voedselbank, d. nieuwbouw, e. brede scholen, g. leerplicht, j. havengelden en k. overzicht. 
Ten aanzien van f. het exploitatieoverzicht gymnastieklokalen gaat de griffier na of hierover 
informatie is verstrekt. Ten aanzien van de aantallen inburgeringsplichtigen wordt verzocht 
nog antwoord te geven op de vraag wat de werkelijke aantallen zijn. Ten aanzien van i. 
Dynamiek, zegt mw. Van den Berg toe dat de raad een brief ontvangt als de reactie van de 
SRS op het rapport binnen is. Afgesproken wordt dit te agenderen voor een volgende 
vergadering. 
 

Ten aanzien van de lijst met actiepunten zijn de volgende opmerkingen gemaakt: 
- 3. Crisisopvang jongeren: de wethouder deelt mee dat na volgende week het college het 

Stadsregionale Beleidskader Jeugdzorg zal verstrekken. 
 
 
3. Spreekrecht 
Geen aanmeldingen. 
 
4. Bestuurskrachtmeting  
 
Aan de hand van een uitgereikte hand-out geven dhr. Van den Dool en mw. Schutz een toelichting.  
 
Hoewel het college van Zwijndrecht enthousiast was, heeft het besloten niet mee te doen omdat er 
een afspraak is tussen de Drechtsteden om samen voor een aanpak te kiezen. Er is sprake van een 
pilot. Ridderkerk zou behoren tot de eerste gemeenten die meedoen aan deze opzet van 
bestuurskrachtmeting. De benodigde ambtelijke inzet wordt geschat op 20 a 25 dagen. Ontwikkelings-
en voorbereidingskosten worden niet in rekening gebracht. Bij het onderzoek wordt ook gebruik 
gemaakt van een groot aantal objectieve gegevens die al beschikbaar zijn. Het wegen van die 
gegevens gebeurt door de ervaren mensen uit de gemeente. Onderzoekers, de klankbordgroep en de 
visitatiecommissie zien toe op de objectiviteit. In vergelijking met andere bestuurskrachtmetingen 
wordt bij deze opzet veel meer van buiten naar binnen gewerkt. De burgemeester geeft aan dat de 
gekozen benchmark een heel actieve is en activerend werkt naar elkaar. Dhr. Van den Dool merkt op 
dat deze benchmark niet werkt met een ranglijstje. 
 
De burgemeester antwoordt op een vraag dat wat haar betreft het onderzoek “De Staat van de 
gemeente” niet vervalt. Dat is onze jaarlijkse “thermometer”. De bestuurskrachtmeting is voor eens in 
een bestuursperiode. Beide onderzoeken genereren ook andere informatie. 
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Dhr. Den Dool bevestigt dat het van belang is regelmatig te kijken of er wat gedaan wordt met de 
uiteindelijke aanbevelingen. Binnen de beoogde visitatiecommissie wordt besproken hoe men open en 
kritisch naar elkaar kan en moet kijken. De leden moeten weten “door te prikken”. De voorzitter van de 
visitatiecommissie, prof. Ringeling, zal dit bewaken. Bij een visitatie trekt het lid uit de te visiteren 
gemeente zich terug uit de visitatiecommissie. De onderlinge verhouding raad en college komt in het 
onderzoek aan de orde. Het zelforganiserend vermogen van de samenleving wordt in het onderzoek 
betrokken. 
 
Bij de meting wordt van de raad de volgende betrokkenheid verwacht: 

1. Deelname door een delegatie uit de raad aan de Workshop Raad, College, MT (gereserveerd 
31 maart 20.00 uur). Gesproken zal o.a. worden over het eigen functioneren. 

2. De visitatiecommissie overlegt met een vertegenwoordiging uit de raad op de visitatiedag 
(gereserveerd de middag van 8 juni) 

3. Presentatie door de visitatiecommissie aan de gehele raad (en college) (avond 6 juli) 
 
Op vragen laat de burgemeester weten dat de raad als hoogste bestuursorgaan zelf een oordeel moet 
vormen over de bestuurskracht. Een discussie over schaalgrootte wordt binnen het college niet 
gevoerd. In het Platform middelgrote gemeenten, waaraan Ridderkerk deelneemt, wordt aan de hand 
van de maatschappelijke opgaven waarvoor gemeenten staan, gediscussieerd over de 
samenwerkingsvormen die daarbij passen. Wat het college betreft zijn de maatschappelijke opgaven 
leidend in de discussie. De heer Onderdelinden stelt de vraag of het raadsteam Koudekerke een rol 
kan hebben bij deze meting. De burgemeester vindt dit een interessante gedachte en zal dit in het 
team bespreken. Wat het college betreft kan de provinciale nota “Samenwerken aan de kwaliteit van 
het lokaal bestuur in Zuid-Holland” voor kennisgeving worden aangenomen. De meting zoals nu 
voorgesteld, kan worden beschouwd als de reactie op deze nota. 
 
Advies: ter DEBAT naar de raad (30 minuten) 
 
5.Veiligheid   
 
Jaarwisseling 
Aan de hand van de verzonden raadsinformatiebrief geeft de burgemeester nadere informatie over de 
jaarwisseling. Het gezamenlijk gebruiken van vuurkorven ziet zij als teken dat de samenleving het 
afsteken van vuurwerk zelf aan het reguleren is. Wat haar betreft een gelukkige ontwikkeling. De 
schadepost van rond de € 25.000,- is inclusief de kosten voor de uitruk van de brandweer.  Wat de 
heer Den Ouden betreft zou de uitvoering van de motie inzake vuurwerk kunnen bijdragen aan een 
nog ordelijker viering van de jaarwisseling. 
 
Crisismanagement bij overstromingen 
Hoewel Ridderkerk zich beschikbaar had gesteld voor de oefening, is zij niet gekozen om mee te doen 
aan de landelijke oefening “Waterproef”. Geconstateerd is dat bij evacuaties bij grootschalige 
overstromingen het poldermodel niet werkt. Op rijksniveau valt een en ander nog wel te verbeteren.  
Afgesproken wordt dat als de eindconclusies over de oefening bekend zijn, dit onderwerp wordt 
geagendeerd. 
 
Afspraken over evenementen 
Naar aanleiding van ontstane ongeregeldheden bij een eerder in de Dr. Kuyperschool georganiseerd 
evenement, is overleg gevoerd met alle betrokkenen. Het door ieder gedeeld beeld is dat de 
organisator (en zijn beveiliging) geen goede afspraken had gemaakt met de politie en de beveiliging 
van Dynamiek. De afspraak is gemaakt dat over komende feesten, ook als deze niet 
vergunningplichtig zijn, vooraf overleg wordt gevoerd tussen Dynamiek, de politie en de beveiliging. 
Tevens is afgesproken bij grootschalige evenementen elders, gebruik te maken van de kennis en 
ervaring bij Dynamiek en haar te betrekken bij de voorbereidende afstemming. Ook de wijkagent heeft 
in de voorbereiding een duidelijke rol. 
 
6. Huisbezoeken ten behoeve van indicatiestelling 
 
De schriftelijke reactie van mw. Ouwens, namens het adviesplatform BPO, de Wmo-Adviesraad en de 
Beleidsgroep GehandicaptenRaad, heeft ieder ontvangen. De voorzitter merkt op dat er geen formele 
mogelijkheid bestaat schriftelijk in te spreken. Uiteraard kan iedere fractie de reactie wel bij haar 
overwegingen betrekken. 
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Op een schriftelijke vraag van mw. De Waard laat mw. Van den Berg weten dat ter dekking van de 
structurele kosten een beroep gedaan moet worden op een structureel budget. Het overschot Wmo-
gelden is dat niet. Dit overschot zal volgens de wethouder in de loop der jaren afnemen, tot mogelijk 
een tekort. 
 
Wat de heer Onderdelinden betreft sluit het voorstel een op een aan bij zijn gehouden algemene 
beschouwingen. De zin in het voorstel “De wens van de cliënt tot een huisbezoek is uiteindelijk 
leidend” is ook voor zijn fractie leidend. 
 
Op een vraag van dhr. Vroegindeweij laat mw. Van den Berg weten dat voor de extra personele inzet 
structureel € 90.000,- per jaar nodig is. Na instemming door de raad kan tot werving worden 
overgegaan. Wanneer de twee nieuwe medewerkers dit jaar kunnen beginnen, is afhankelijk van de 
snelheid waarmee de vacatures kunnen worden vervuld. Dhr. Vroegindeweij wil op de hoogte worden 
gesteld als de nieuwe werkwijze vorm heeft gekregen. Afgesproken wordt de terugkoppeling hierover 
te agenderen vóór de zomervakantie. Op een vraag van dhr. Van der Spoel of er nog sprake zal zijn 
van een evaluatie laat de wethouder weten dat de capaciteitsuitbreiding structureel is en dat de 
werkwijze van De Wijzerplaats hierop zal worden aangepast. 
 
Conform de motie zal herindicering bij 75-jarigen niet meer plaatsvinden. Een punt van aandacht is 
wel de signalering als zwaardere zorg nodig is. Hierover zullen partners afspraken moeten maken. 
Met name is dan actie nodig van de partner die al contacten heeft met de cliënt. Een 
cliëntvolgsysteem, zoals door dhr. Alderliesten gesuggereerd, biedt hiervoor volgens de wethouder 
geen oplossing. Bezien wordt of e.e.a. ook in de komende bestekken is vast te leggen. 
 
Dhr. Alderliesten geeft aan dat zijn fractie heel gelukkig is met het voorstel.  
 
Advies: TER VASTSTELLING 
 
7. Evaluatie samenwerking sociale zaken gemeenten Albrandswaard en Ridderkerk 
 
Mw. Van den Berg licht toe dat de samenwerking niet vanaf de eerste dag een direct succes was. Er 
was met name een aantal praktische problemen op te lossen. Nu, na twee jaar, gaan we wel richting 
de doelstelling. Voordelen van de samenwerking worden zeker wel gezien. De wethouder is er van 
overtuigd dat er ruimte blijft om als gemeentebestuur eigen beleid te voeren. Verschillen bestaan er 
o.a. ten aanzien van het armoedebeleid. Er komt geen vervolgevaluatie. Verdere ontwikkelingen 
zullen in de programmamonitor worden vermeld. 
 
Mw. Van den Berg geeft aan dat het goed zou zijn als Barendrecht ook aan de samenwerking zou 
deelnemen. Het voorliggende stuk is echter niet met Barendrecht besproken. Afspraak is dat de 
klantcontacten in de woonplaats plaatsvinden. Dit heeft tot gevolg dat er sprake is van reistijden. Meer 
eenheid van beleid zou tot een grotere efficiëntie kunnen leiden. Het is echter de keus geweest dat 
gemeentebesturen hun eigen beleid bepalen en er dus verschillen kunnen zijn. De inhuur die nodig is, 
is voor de werkzaamheden van de klantmanagers. Dit is een algemeen arbeidsmarktprobleem. 
Hoewel onder hoofdstuk 3 geen conclusies en aanbevelingen zijn opgenomen, staan deze wel in dit 
hoofdstuk.  
 
Of de werkzaamheden voor de BackOffice Wmo van Albrandswaard zullen worden overgedragen aan 
Ridderkerk, is ter besluitvorming aan de raad van Albrandswaard. Als de raad van Albrandswaard zich 
hiervoor uitspreekt zullen daarna afspraken kunnen worden gemaakt. 
 
Toegezegd wordt, dat het richtlijnenboek bij de griffie ter inzage zal worden gelegd. Het is een boek 
met een handleiding voor de medewerkers. Gegevens worden verstrekt over het beleid en de 
uitvoering. 
 
Dhr. Van der Spoel vraagt of we nu kunnen concluderen dat we voor de samenwerking nog niet klaar 
waren. Mw. Van den Berg merkt op niet te weten of toen is gezegd dat we dit wel waren. Op dat 
moment waren er bij het eigen onderdeel sociale zaken ook problemen die hoe dan ook opgelost 
hadden moeten worden.  
 
De raad wordt gevraagd van de evaluatie kennis te nemen en in te stemmen met de aanbevelingen. 
 
Advies: DEBAT,  alleen over de aanbevelingen (30 minuten) 
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8. Rondvraag 
Mw. Van den Berg deelt mee dat de ambtenaar, Myra Zeldenrust, door de Chronisch zieken en 
Gehandicapten Raad genomineerd is voor de Fakkelprijs van dit jaar, vanwege haar bijzondere inzet 
voor mensen met een handicap of chronische ziekte. Onder applaus nemen de leden hier kennis van. 
 
Op verzoek van dhr. Van Houcke zal 3Primair voor een volgende keer worden geagendeerd. 
 
De voorzitter dankt de aanwezigen en sluit de vergadering rond 22.40 uur. 
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van  
De griffier,     de voorzitter, 
 
 
 
 
 
 
 

LIJST VAN TOEZEGGINGEN COMMISSIE SAMEN LEVEN 
Bijgewerkt t/m 15 januari 2009 

 
Nr. Datum  Onderwerp Toezegging Uitvoeren 

door 
Streefdatum 
behandeling 

1. 20-09-07 Juridische 
Kwaliteitszorg 

De resultaten van het in 2008 uit te 
voeren onderzoek periodiek meten 
worden meegedeeld. Over vorm voeren 
mw. Hermans en griffier overleg. 
 

Griffier 2008 

3. 22-05-08 BAR-
samenwerking 

Over de businesscase ict-omgeving volgt 
nadere schriftelijke informatie 
 

Hermans  

4. 11-12-08 Evaluatie 
aanbesteding 
huishoudelijke hulp 
 

Het bestek zal voor de raad ter inzage 
worden gelegd. 
 

V.d. Berg  

5. 19-06-08 Beleid hennepteelt Na vaststelling door het college wordt dit 
ter kennis gebracht van de raad. 
 

Hermans  

6. 19-06-08 Begroting VRR De raad ontvangt eind 2008 de concrete 
vertaling van de invoering van 
Community Safety. 
 

Hermans  

7. 13-11-08 BAR-
samenwerking 

Aan het nieuwe college van 
Albrandswaard zal gevraagd worden om 
een schriftelijke reactie. 
 

Hermans  

8. 13-11-08 Handhavings- 
Jaarverslag 05-07 

- In het volgende verslag zal 
worden ingegaan op de 
“schotten” tussen de 
rechtsgebieden 

- Bezien wordt of geobjectiveerde 
gegevens over de 
gedoogstrategie in het volgende 
verslag kunnen worden 
opgenomen 

- De jaarlijkse 
uitvoeringsprogramma’s worden 
ter inzage gelegd. 

Hermans 
 
 
 
Hermans 
 
 
 
 
Hermans 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

9. 13-11-08 Postbehandeling Periodiek zal de commissie weer een Hermans Vóór 18 dec. 
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overzicht ontvangen van de 
postafdoening.  
 

10. 11-12-08 
15-01-09 

Diverse 
toezeggingen 
inzake 3e PM in 
commissievergade
ring 

a. Exploitatieoverzicht 
gymnastieklokalen 

b. Inzicht zal gegeven worden over 
werkelijke aantallen 
inburgeringsplichtigen 

 

  

11. 15-01-09 Richtlijnenboek 
Wijzerplaats 

Wordt bij de griffie ter inzage gelegd V.d. Berg  

 
 

LIJST MET ACTIE EN AANDACHTSPUNTEN 
 

1. 11-11-08 Crisisopvang 
jongeren 

De commissie ontvangt het 
Stadsregionale Beleidskader Jeugdzorg 
2009-2012. Aan de hand hiervan wordt 
over dit onderwerp verder gesproken in 
een volgende commissievergadering. 
 

V.d.Berg 
Griffier 

Een volgende 
commissiever
gadering 
Samen leven 

2. 15-01-09 Rapport 
Berenschot inzake 
Dynamiek 

Wordt geagendeerd als benw 
raadsinformatiebrief sturen, nadat SRS 
heeft gereageerd. 
 

Vrz, griffier  

3. 15-01-09 Oefening 
Waterproef 

Wordt geagendeerd nadat landelijke 
conclusies over oefening bekend zijn. 

Hermans  

4. 15-01-09 Indicatiestelling en 
werkwijze De 
Wijzerplaats 

Terugkoppeling n.a.v. raadsbesluit t.a.v. 
motie huisbezoek en indicatiestelling 
(2008-211) 
 

Vrz, griffier Vóór de 
zomer 
agenderen 

5. 15-01-09 3Primair Op verzoek van dhr. Van Houcke 
agenderen voor een volgende keer 

Vrz. griffier  

 
 
 

GEMAAKTE AFSPRAKEN TER HERINNERING 
 

Nr. Datum  Onderwerp Toezegging Uitvoeren 
door 

Streefdatum 
behandeling 

1. 6-10-05 Rijtijden 
ambulances 

Na ontvangst worden de overzichten 
t.k.n. naar de commissieleden gestuurd. 

Hermans  

2. 19-06-08 Ontwerpbegroting 
2009 

T.a.v. kostendekkendheid rioolrechten 
wordt vermeld dat deze hoger is dan 
100% en wordt motivering aangegeven. 
 

Hermans  

3. 19-06-08 2e PM Bij de “Trends en knelpunten” in de 
diverse penc-instrumenten zal zichtbaar 
worden gemaakt welke afwijkend zijn van 
degene die vermeld stonden in de 
begroting. 
 

Hermans  

 
 
 
 
 
 


